



## 香港青年兩岸三地政治制度研習及體驗計劃

### Study and Experience Programme on Political Systems in Mainland China, Hong Kong and Taiwan for Hong Kong Youths

贊助：香港特區政府政制及內地事務局

日期 Date: 5/2011-1/2012

Sponsorship: Constitutional and Mainland Affairs Bureau, HKSAR Government

地點：廣州、香港、台灣

Place: Guangzhou, Hong Kong, Taiwan



▲計劃啟動禮請來政制及內地事務局黃靜文副局長擔任主禮嘉賓。  
Ms. Adeline Wong Ching-man, JP, Under Secretary for Constitutional and Mainland Affairs, is invited to the Launching Ceremony of the programme as officiating guest.



▲前政制及內地事務局副秘書長陳偉基太平紳士為參加者主講「一國兩制與基本法」研討會。  
Mr. Chan Wai-kee, Howard, JP, previous Deputy Secretary for Constitutional and Mainland Affairs, offers a seminar on "One Country Two System and the Basic Law".

本會與屬會香港新之一代之友、香港大專學壇及香港新動力首度舉辦「香港青年兩岸三地政治制度研習及體驗計劃」。計劃旨在透過一系列的實地考察、專題講座及實踐活動，帶領參加者認識中國內地、台灣和香港三地的政治制度，培養對社會事務的關心，並以積極、持平、有建設性的態度和持之以恆的方式參與其中，為兩岸三地的繁榮進步作出貢獻。是項計劃由五部份組成，分別為「計劃啟動禮」、「系列一：中山大學兩岸三地政治制度研習課程」、「系列二：香港政治制度研習及體驗系列工作坊」、「系列三：香港青年台灣考察團」以及「計劃成果分享會」。

Our Association and sub-organizations Hong Kong New Generation Friends, Hong Kong Tertiary Student Forum and Hong Kong New Pulse organized for the first time the "Study and Experience Programme on Political Systems in Mainland China, Hong Kong and Taiwan for Hong Kong Youths". The programme aimed to enable participants to learn about the political systems in mainland China, Taiwan and Hong Kong through a wide array of activities such as field trips, lectures and practices, thereby cultivating participants' interest in social affairs and enabling them to participate in the same with a proactive, fair, constructive and consistent attitude and contributing their efforts for the prosperity and progress of mainland China, Hong Kong and Taiwan. This programme comprised five parts, namely "Programme Launching Ceremony", "Part I: Sun Yat-sen University Study Programme for Political Systems in mainland China, Hong Kong and Taiwan", "Part II: Workshops for Study and Experience of the Political System of Hong Kong", "Part III: Taiwan Study Tour for Hong Kong Youth" and "Programme Achievement Sharing Session".



▲拜訪廣州市人大常委會，認識內地人民代表大會制度。  
Participants pay a visit to the Guangzhou City People's Congress Standing Committee to learn about the system of People's Congress in mainland China.



▲參加台灣政黨的大型競選造勢晚會，感受當地總統選舉的熾熱氣氛。  
Participants attend the large election campaign events in Taiwan, experiencing the atmosphere of presidential election.



◀模擬立法會辯論邀請立法會政制事務委員會主席譚耀宗太平紳士擔任嘉賓主持。  
Mr. Tam Yiu-chung, GBS, JP, Chairman of the Panel on Constitutional Affairs of the LegCo, is invited to the mock LegCo debate as officiating guest.